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AUNING SKOLE  

 

REFERAT 
SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Tirsdag 31. januar 2023 kl. 18.00-21.00 
 
 
 

 
 
 
 
 

  

Deltagere: 
 
Forældrevalgte: Morten Kirkegaard Jensen, Tommy Larsen, Mette Fomsgaard, Heino Ydegaard, 

Helene Hastrup, Thomas Bang og Søren Blach 

Medarbejderrepræsentanter: Emil Kjærholm Jørgensen & Birgitte Brix 

Repræsentant fra ungdomsuddannelse: Bo Nørregaard Jensen – Viden Djurs 

Repræsentant fra lokalt foreningsliv: Vakant 

Elevrepræsentanter: Oliver & Simon 
 
Ledelse: Anne Illeborg & Lissi Pedersen  

  
  

  
  

  
  

S
K

O
L

E
B

E
S

T
Y

R
E

L
S

E
N

 
 



Side 2 af 7 

DAGSORDEN 
Mødeleder : Søren Blach 

Referent : Lissi Pedersen 
 

 
Sagsfremstilling 
orientering (O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

 
Tid og 
ansvarlig 

 
Indhold 

 
Beslutning 
Hvem gør hvad og 
hvordan? 

 
1. 

 
Godkendelse af dagsorden (B)  
Her meddeles hvis der er ønske om 
underpunkter skrevet ind under evt. 

 
2 min 
 
Alle 
 

GODT NYTÅR! 
 
Dagsorden godkendt. 
 
Gæst: Afdelingsleder Jørgen Agger (pkt. 2 og 3) 
 
Afbud: Oliver, Tommy og Helene 

 

 
2. 

 
Regnskab 2022(25 elever i hver) 

 
15 min 
JA 

Gennemgang af regnskab 2022. 
 
Bilag med årsregnskab og kommentarer omdelt til punktet på mø-
det. 
 
Estimatet var et overskud på ca. 700.000 kr.  
Det faktiske overskud blev kun på 653.959 kr. Vi ved lige nu ikke, 
om vi må overføre dem, men servicerammen SKAL holdes. Vi 
kunne drømme om, at beløbet kunne investeres i renovering af lo-
kalet til håndværk & design med flytning af saven samt etablering 
af depot til skolemøbler. 
 
Der har været særlig opmærksomhed og bekymring på det sam-
lede energiforbrug i 2022. Den viste sig, at det er gået meget 
bedre end forventet.  
 
Vi konstaterer, at der har været et merforbrug i rengøring pga. et 
øget behov. 
 
Bemærkninger til selve regnskabsmodellen og praksis: 
Er den overskuelig nok? Det klare svar er ja. 
Vi fastholder praksis med, at ”økonomi”-punktet fortsat er med 
kvartalsvist på skolebestyrelsesmøderne (Jørgen deltager). 
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3. 

 
Budget 2023 

 
30 min 
JA 

 
Bilag med Budget 2023 og forudsætninger omdelt på mødet. 
 
Budgettet bygger på tildeling af midler til i alt 30 normalklasser (25 
i hver klasse) Desuden er der en tildeling til i alt 3 modtagelses-
klasser og specialklasser. 
 
I budgettet er der i 2023 ikke indregnet et beløb til inklusion. 
 
Gennemgang af forventede tillægsbevillinger og baggrunden for 
dem: 
Generelt er vi tildelt lidt flere penge pga. tildelingen til det samlede 
antal klasser i Norddjurs kommune samt en generel fremskrivning. 
 
Samlet set er der i budgettet kalkuleret med knap 2 stillinger min-
dre, end vi er i indeværende skoleår (samlet set). Det klares ved 
naturlig afgang.  
 
Det har også værdi at kigge frem i 2024 i forhold til tildelingsmo-
dellen til den tid. Vi vil gerne udvise rettidig omhu. 
 
Budgetmæssigt har vi en lille manko på ca. 150.000 kr. Vi forven-
ter at komme i betragtning til et eller flere små kommunale projek-
ter. Vi har brug for en lille buffer i forhold til eks. uventede udgifter 
til eks. specialklasseelever. 
 
Skolebestyrelsen godkender Budget 2023. 
 
 

 
 

     

 
4. 

 
Nyt fra skoleledelsen 

 
20 min 
AI 

 
Vi har netop haft ansættelsessamtale vedr. en ny pedel. Ligeledes 
har vi netop ansat en ny pædagog til den nye specialklasse. 
 
Den pædagogiske dag d. 10. januar handlede om elevers mulig-
heder for ”deltagelse”. Personalet fik fra PPR en generel oriente-
ring om og indsigt i øget diagnosekendskab. 
 
Lige nu er vi i lederteamet gået i gang med en oprydning/opdate-
ring af hjemmesiden. 
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Anne henviser til det aktuelle månedsbrev for januar måned om 
bl.a. DM i volleyball, naturfagsmaraton og besøg. 
 
I forhold til vikardækning af to-voksen, så er vi ikke længere pålagt 
besparelse på det område. Vi vikardækker efter behov og et pro-
fessionelt skøn. 
 
I aften holdes et særligt arrangement, hvor ordblinde elever i ud-
skolingen og deres forældre deltager i workshops med repræsen-
tanter fra de lokale ungdomsuddannelser, UU og tidligere ord-
blinde elever på Auning skole.  
 

 
5.  

 
Sundhedspolitik 

 
5 min 
AI + øvrige 

 
Godkendt. 

 

 
6. 

 
Info 17,4 udvalg 

 
10 min 
AI 

 
Børne- og Ungdomsudvalget nedsatte umiddelbart efter konstitue-
ringen 2 §17,4-udvalg. Det ene udvalg skal kulegrave rekruttering. 
Det andet udvalg skal belyse en ny model for fordeling af midler 
blandt Norddjurs´ folkeskoler samt løsningsforslag til forebyggelse 
af kommende års stigende behov for specialundervisning. 
  
Der skal udpeges et skolebestyrelsesmedlem fra alle skoler. Mø-
derækken er: d. 10/3, 24/3 og 19/4 kl. 14-18. 
Skolebestyrelsen foreslår at Helene deltager. Morten er klar som 
evt. reserve. 
 

 

     

 
7.  

 
Besøg af Børne- & Unge udvalget 

 
5 min 
AI 
 

 
Børne- og Ungdomsudvalget besøgte skolen torsdag d. 19. januar 
i forbindelse med deres ordinære møde. (generelt besøgsrunde) 
Indledningsvist var der en kort rundvisning på skolen. Der var bl.a. 
fokus på praksisfaglighed (besøg i 9.EP-klassen), læringscente-
rets opgaver og rolle, lokale specialgrupper 5 og 55 samt elever-
nes læringsmiljø generelt, særligt håndværk & design lokalet.  
 
Herefter fortsatte udvalget deres ordinære møde på skolen. 
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8. 
 

 
Skoleudviklingssamtaler 

 
10 min 
AI 

 
Lederteamet har i december været til den årlige skoleudviklings-
samtale sammen med skole- og dagtilbudschefen. Der var fokus 
på data, fælles strategier i kommunen og Auning skoles egne ud-
valgte fokusområder. 
Vi har på datasiden valgt at tage fat i elevernes ”læringsopti-
misme”, læsning i forhold til de nationale mål og, at pigernes fag-
lige resultater er bedre end drengenes.  
 
I ledelsen har vi fortsat et samlet fokus på elevernes muligheder 
for deltagelse, herunder læringsmiljøer, elevernes overgange og 
fokusgruppeinterviews med elever. 
 
Pga. tekniske udfordringer udsendes slides sammen med refera-
tet. Hvis der er spørgsmål til disse, kan vi drøfte det næste gang.  
Dashboard præsenteres for personalet til en kommende pæd. 
dag. 
 

 

 
9. 
 

 
Salg af ”stoffer” på skolen 

 
10 min 
MFO 
 

Et skolebestyrelsesmedlem har haft en henvendelse fra en foræl-
dre, som har fortalt, at vedkommendes barn har kendskab til, at 
der blev solgt ”stoffer” ved busstoppestedet ved Mælkevejens 
Børnehave. 
Skolebestyrelsen spørger til, hvordan skolens praksis er i forhold 
til oplysninger af denne karakter. 
 
Generelt opfordrer skole til, at forældre straks tager kontakt til 
skolen, kontaktlærer, afdelingsleder, SSP eller evt. lokalpolitiet, 
hvis der er mistanke om noget sådant. Når skolen får henvendel-
sen, kontaktes forældrene og SSP straks. Særligt i udskolingen er 
der løbene generel information om eks. de skadelige virkninger af 
eks. indtag af ”snus” i form af nikotinposer. Seneste arrangement 
var d.17, januar i tæt samarbejde med UngNorddjurs og SSP. 
 
Skolen reagerer også, hvis der modtages henvendelser fra eks-
terne samarbejdspartnere eks. præsterne, ungdomsklubben eller 
busselskabet. 
 

 

 
10. 
 

 
Valg til skolebestyrelsen 

 
5 min 
MKJ 
 

 
På valg er Mette, Heino og Morten. Alle ønsker genvalg. 
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11. 

 
Auning Løbet 

 
5 min 
MKJ 
 

 
Skolen ønsker at deltage igen. Løbet holdes i år torsdag d. 8. juni. 
Bo undersøger, om Videndjurs ønsker at være medsponsor igen 
samt hjælpe med pakning. 
 
Tommy opfordres til at deltage i udvalget igen sammen med 
Heino og Birgitte. 
 

 

 
12.  

 
Nyt fra bestyrelsesformanden (O) 
Orientering om aktuelle sager 
 

 
5 min 
MKJ 

 
Skolebestyrelsesformanden har fået en henvendelse vedr. kvalite-
ten af bestikket i skolekantinen. Kantinen undersøger alternativer. 

 

 
13. 

 
Nyt fra elevrådet (O) 
Orientering om aktuelle forhold. 
 

 
5 min 
Simon & 
Oliver 

 
Elevrådet fremlægger deres ansøgninger til projekter/ønsker for 
skolebestyrelsen. 
 
Elevrådet har holdt møde med Anne og Lissi om mulighederne. Vi 
undersøger nu, om det i forhold til brandmyndigheder, m.m. er 
muligt at opstille yderligere 1-2 borde-bænke-sæt på glasgangen. 
 
Danske Skolelever har netop holdt årsmøde. Der er mulighed for, 
at de lokale elevråd kan deltage i kurser. Simon er valgt ind i den 
lokale bestyrelse.  
 
Hvordan går det med skolebestyrelsens videopræsentation? Si-
mon spørger Oliver. 
 
 

 

 
14. 

 
Nyt fra medarbejder- 
Repræsentanterne (O) 
Orientering om aktuelle forhold 
 

 
5 min 
BX & EKJ 

 
Emil fremlægger SFO´ s aktuelle målsætninger. (bilag omdelt)  
 
De lærerstuderende har netop afsluttet deres 3 ugers praktik på 
skolen. Forløbene har været meget positive både for elever og 
personale. Vi håber, at de studerende på sigt vil vise interesse for 
skolen i forhold til kommende jobmuligheder. 
 
Personalet arbejder tæt sammen på årgangsteamene med at lyk-
kes med elever, der bl.a. pga. Corona har manglet social træning. 
 

. 
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Aktuelt har sproglærerne netop været på kursus i, hvordan ord-
blinde elever også kan lykkes i sprogfagene. Vi har igen fokus på 
læsebånd og effekten af dem. 
 

 
15. 

 
Den gode historie (B) 
Hvilken god historie ønsker 
 

 
5 min 
HH 
 
 

 
Hvilken god historie ønsker vi at fortælle? 
 
Den nye sundhedspolitik er vedtaget og lagt på hjemmesiden.  
Helene lægger opslaget op. 

 

 
16. 

 
Eventuelt 

 
5 min 
Alle 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Punkter til 
næste 
møde: 
 

 
Den gamle og nedtagne legeplads har været mellemlandet på 
SFO´ ens udeområde. Den fjernes på torsdag. 
 
Mobilvenlig udgave af den ugentlige madplan fra kantinen ønskes. 
 
Opmærksomhed på, at mange skolebusser oftest kommer for 
sent til stoppestedet om eftermiddagen og dermed også afgår for-
sinket. Flere medlemmer undrer sig over, at flere busser er set 
holde i lokalområdet også på tidspunkter, hvor du skulle have væ-
ret på busholdepladsen.  
Lissi sender en henvendelse til Herningbilen for at få en afklaring. 
 
 
Økonomiudvalgets sammensætning. 
 
Status på §17,4 - udvalget 
 
Skolebestyrelsesvalg 

 
 

 
 
 

 
Fremtidige mødedatoer 1. halvår 
2023 
 
28.02.23 
28.03.23 
25.04.23 
30.05.23 
20.06.23 

   

 


